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Danske mælkeproducenter med DMS besvarede i marts 2021 nedenstående 
spørgsmål om deres brug af malkekvægskrydninger (survey-xact). 775 mælke-
producenter besvarede hele spørgeskemaet. 
 

 

 

 

 

 

Hvorfor overvejer du ikke at krydse? (vælg gerne flere) - Andet (fritekst) 

• Lav ydelse, laver fodereffektivitet, dårlig til klimaregnskab 
• export af levedyr bliver mindre attraktivt 
• vi krydser med blåkvæg med henblik afvikling 
• Hvorfor 
• Vi har nogle køer som aldrig fejler noget og nogen som altid er angrebet af feks 

dermatitis ofte på flere ben. Vi har meget fokus på at avle på de bedste og ud-
vikle dem. Det tror vi giver ligeså meget som at krydse dem og så får vi en 
bedre pris for de dyr vi sælger til levebrug. Derved kan vi gøre vores slagtekøer 
bedre da de malker i lang tid. Vi vil også gerne have ensartede køer i størelse 

• vi bruger lidt andet fra andre racer 
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• Har prøvet, men fik en for lav mælkeydelse og ingen bedre sundhed 
• Går meget op i avl 
• Jeg kan huske i 1980 da var kryds også på mode de fleste fortrød det 
• Stald til Jersey 
• hvorfor skulle jeg, de er ikke bedre 
• er ved at skifte til jersey 
• Vi bruger kødkvæg på 60 % af malkekøerne 
• Min alder, tror ikke jeg malker om 8 år 
• vi har kørt krydsning , men vi mener at renracede giver bedre afkast 
• Er 100% tilfreds med renracet jersey 
• eksport ikke mulig ved krydsning 
• Det tager meget lang tid, før fordelene ved krydsning slår igennem. 1. genera-

tions kryds ml. HF og røde er for ringe, selvom der burde være høj krydsnings-
frodighed 

• Så har jeg ikke export mulighed 
• Er ved at stoppe bedriften 
• "De blive skøre i hovedet"! 
• har ingen problemer med mine 
• salg til export 
• avlsinterreseret 
• Har selv arbejdet med krydsninger og afskyr det på denne baggrund 
• vil gerne have en ens besætning (størrelse) 
• Vi har en gl avls besætning, og kan sælge super kvier 
• Krydser med Bbk 
• eksport af kvier 
• Salg til eksport 
• Mindre eksport af krydsnings dyr. Sælger gerne 
• Hvis du evner at passe køer, tror jeg ikke der er nogen der kan måle sig med 

SDM :-) 
• Leverer jerseymælk til thise. Jerseymælk kommer kun fra jerseykøer !! 
• I en tid hvor kødproduktion er et fy-ord, så har nogen alligevel bestemt at vi ikke 

må aflive jersey-tyrekalvene! Så nu krydser vi med kødkvæg. Ren underskuds-
forretning! Hvis der var et reelt marked for malke-kryds-kvier, kunne vi lave dem 
i stedet for. 

• besætning med krydsning har et mindre værdi ved salg af gården 
• vil gerne bevare muligheden for at kunne sælge renracede dyr 
• Ønsker ensartede køer 
• Har prøvet med dårlig erfaring 
• Jeg er bange for at jeg ikke kan sælge overskud kvier til eksport, hvis ikke de er 

renracet 
• Jeg oplever ikke Seges beregninger som troværdige. Man bruger ikke racernes 

resultater som udgangspunkt. I stedet bruges der forventede effekter fra ra-
cerne. Et eksempel kan være celletal hvor Holstein har det bedste fænotypiske 
resultat. Jeg har haft nogle krydsninger som ikke fungerede i praksis. Rød x Hol-
stein 

• Avlsfremgangen ved Holstein går utroligt stærkt på de bløde egenskaber 
• så er der ike mulighed for salg af avlsdyr til export 
• Køerne skal helst have nogenlunde samme størrelse 
• Mener at med den population af køer i verden af Holsten kan alle behov opfyl-

des og ingen andre racer har så stort ydelses potientiale 
• Der udarbejdes en del materiale der skulle underbygge den gode ide med 

krydsning, der er bare ikke meget af det tåler en uvildig gennemgang. 
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• de giver mindre mælk af det 
• Leverer jersey mælk til Thise Mejeri 
• Tilfreds med det jeg har 
• jeg ønsker det ikke 
• Eksport af kvier kræver renrase 
• vi har jersey 
• vi har haft kry rigtig meget og er gået helt tilbage til renracede 
• Vi sælger mange dyr til eksport som skal være renrace 
• Er tidligere afprøvet, koster mælk 
• "fordelene" ved krydsning kan vi også få med avl indenfor race 
• Har gjort det, men var ikke tilfreds 
• Har dårlige erfaringer 
• Uens størrelse 
• det vil give problemer med målende i sengene (jersey) 
• holstein er overlegen 
• Jeg bruger ks kødkvæg til 2/3 af køerne , det må være nok ! 
• Krydser nogle af dem med kødkvæg til slagt 
• politisk beslutning om renavl 
• det er nemmere at sælge kvier til eksport når de er renracede 
• Vi har holstein køer, og det er ligesom at flyve en jetjager. påfylder vi det rigtige 

"fuel", er der ingen, der kan følge med 
• ønsker køer i en nogenlunde ensartet størrelse. 
• Vi er nogle der har Jerseykøer, så hvorfor krydse sig til problemer 
• Vi følger NTM tallele nøje for at følge udviklingen 
• Jeg kører renrace for at gøre det simpelt 
• Har prøvet, der er for dårlige og ikke nemme at sælge til eksport 
• Der er ingen race der er på højde med holstein 
• jeg har prøvet det, hvilket gav et dårligt resultat, køerne blev for små 
• kan ikke rigtig finde fordelene ved krydsning, da jeg har arbejdet en del med 

krydsninger flere steder i min tid som lønmodtager 
• Kan ikke ser fordele 
• har gjort det og var ikke tilfreds med resultatet 
• syntes ikke vi har de store klovproblemer. 
• Vi nedlægger besætningen til efteråret 2021 
• Er i gang med en generation skift , den næste kan så ta stilling 
• jersey har så mange fordele 
• Man får da ikke noget ud af at kontaminere en ren Jersey ko med en eks. Svag 

indavlet Holstein ko ;-) 
• Jeg tror ikke på det er løsningen på klovproblemer. 
• man kan styre størrelses forskellen i en malkestald 
• Jeg har jersey 
• Problem når du skal sælge til eksport 
• jeg har kun et par år tilbage inden jeg stopper. 
• Jeg har ingen opdræt. Køber køer og kvier ind til min produktion 
• besætningen er mindre værd til salg. Holstein har allerede overhalet krydsnings 

køer rå flere parametre 
• ser ingen grund til at krydse 
• Det forholder sig sådan at jeg skal afvikle i fri handel, derfor har vi besluttet at 75 
• Det bliver sværere at sælge kælvekvier 
• Besætning skal sælges 
• vi er på vej til ophør, og skal sælge dyerne. 
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• Overtog en ejendom med krydsningskøer, de var ikke bedre/mere holdbare end 
de renracede HF på hovedejendommen, og de giver mindre mælk.. 

• jersey, stalden kan kun passe til den størrelse 
• krydsningskøer mangler ydelse 
• Krydser enkelte 
• Har jersey 
• Sælger ungdyr til eksport 
• For tidshorisont 
• krysning er noget overvuderet jeg overtog en besætning med mange krysninger 
• tror at pasning betyder mere end race 
• Jeg har jersey køer 
• tror ikke på at det på sigt har nogen økonomisk merværdi 
• foringet muligheder for at sælge dyr til export 
• jeg har røde køer og de har stærke lemmer og sunde klove og klovbeskærer 3 

gange pr år og har næsten ingen halte køer derimellem under 10 
• det er ikke behov for det. 
• Jeg overvejer at krydse med kødkvæg 
• Har prøvet synes ikke det gav resultater 
• Der krydses med kødkvæg, da mælkeproduktionen udfases indenfor tre år 
• Har prøvet det 
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Du overvejer at krydse - hvad holder dig tilbage? (vælg gerne flere) - Andet:(fritekst) 

• mest af hensyn til kalveaftager 
• Bruger kun PP tyre, hvilket begrænser udvalget. 
• Stort salg af renraset er der om dyr til eksport 
• Det giver for mange problemer med kælvning 
• Ikke sikker på langtids effekterne af det 
• avlsrådgiver er imod krydsning 
• kan måske knibe med at komme af med kalvene 
• meget uens dyr ved krydsning med jersey 
• vores besætning er rimelig sund med ok afkast 
• har krydsningskøer. Er gået fra RDM til HOL og ins kun med HOL ( og fede-

kvæg til de ringeste 20 % ) 
• Størrelse på køerne ved eks nybyg - hvilken størrelse skal der så bygges efter ? 

 


